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Krakonoš přivítal 
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počtu návštěvníků
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Pavel David: Sportem číslo jedna 
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Krakonoš přivítal jaro za hojného počtu 
návštěvníků
Do Harrachova zavítal opět sám pán hor – Krakonoš. Jak již 
bývá tradicí, pro tento den si opět připravil různorodé počasí. 
Zhruba od desáté hodiny se shromažďovali návštěvníci, ale 
především masky v prostoru křižovatky u hotelu Karolína. 
O jedenácté hodině konečně dorazil Krakonoš se svou dru-
žinou. Průvod, který vedl čert Jára s čerticí Janou, byl velice 
bohatý na složení a letos i mimořádně dlouhý. Do kroku hrála 
dechová skupina Táboranka, mažoretky v pestrobarevných 
sukýnkách pochodovaly městem. V kočárech se vezl Krako-
noš, hrabata s malým hrabětem a nechyběli ani duch Jizer-
ských hor – Muhu s krásnou Izerínou. Kočáry střežilo nejen  
8 čertů z Rakouska, ale i skupina čertů z Harrachova. Za 
všemi výše jmenovanými následovaly masky. Je skvělé, jak 
se mnoho místních dovede bavit a opět si připravilo mnoho 
krásných a vtipných masek. Skupiny i jednotlivci bavili obrov-
ské množství návštěvníků, kteří i přes nepříznivou předpověď 
počasí našli do Harrachova cestu. Po roční pauze se o pořádek 
starala Krakonošova policie, která hříšníky zavírala do šatlavy. 
Průvod s několika pravidelnými zastávkami směřoval na spod-
ní část běžeckého stadionu za pension Tesla, kde již probíhal 
program. 
Dopolední program zde začal již v půl jedenácté. Úvodem 
zahrála skupina Benedetta. Po přivítání a projevu Krakonoše, 
starostky Evy Zbrojové a slavnostním přípitku začala show 

ÚVODNÍK

Vážení Harrachováci,

zima nám, až na těch pár výkyvů 
v posledních dnech, pomalu končí. 
Doufám, že sněhu jste si užili stejně 
jako já a snad byla tato sezona 
úspěšná i pro místní podnikatele.
Úspěchem skončila i sezona pro 
naše sportovní oddíly, a to jak v ka-
tegoriích jednotlivců, tak i v hod-
nocení oddílů. Je vidět, že tradice, 
podmínky, zázemí a nadšení pro 
sportování v Harrachově byly, jsou 
a určitě budou i nadále. Jen ty naše 
můstky…
Aktuální dění ohledně rekonstrukce skokanského areálu je 
takové, že je vlastně tam, kde bylo před 2 měsíci. Ze strany 
města byl učiněn další krok, a to schválení memoranda ZM 
a pověření paní starostky jeho podpisem. Nicméně ten samý 
krok čeká ještě zastupitele Libereckého kraje. Na konci 
března jsme pozváni na jednání k panu poslanci Jakubu 
Jandovi, kde bychom si rádi vyměnili aktuální informace, 
jelikož bude nejspíše zřízena Národní sportovní agentura 
a případná rekonstrukce areálu by spadala do její působ-
nosti. Právě přizvat k podpisu memoranda zástupce této 
agentury je jeden ze záměrů zástupců Libereckého kraje. 
Vzhledem k tomu, že by financování rekonstrukce měl 

hradit stát, mi to smysl dává, ale vznik agentury oficiálně ne-
bude dřív než k 1. 1. 2020, a tudíž to nemá v letošním roce, 
kdy jsme chtěli být již mnohem dále, kdo podepsat. Třeba se 
pletu, ale je to zdržení.
Jedním z důležitých bodů před i po volbách bylo zajištění 
bezpečnosti v okolí ZŠ a MŠ. Jsem rád, že jsme na radě 
města schválili záměr zónově snížit rychlost na mezinárodní 
komunikaci v okolí obou škol na 30 km/h. Je to zatím jen 
dílčí krok, ale věřím, že by to mohlo pomoci zlepšit bezpeč-
nost především na přechodu u Karolíny, kde je nejenom 
škola, ale také zastávka autobusů, zajíždí tu do areálu hosté 
sklárny atd. Samozřejmě byl opět problém během sezo-
ny s průjezdností města. Je to trochu složitější záležitost, 
protože máme sjezdovku téměř v centru města a návštěvníci 
se snaží zaparkovat přímo u lanovky. K tomu se přidají 
dodavatelé, navigace v autech většinou navádí Anenským 
údolím a máme tu kolaps. Pokusíme se u páteřní komunika-
ce vytvořit systém navigace s aktuálním stavem parkovacích 
míst a směřovat hlavní proud na centrální parkoviště. 
Tradiční akce Příjezd Krakonoše se, i přes nepříznivou 
předpověď počasí, vydařila. Návštěvníků bylo mnoho, krás-
né masky, hraběcí rodinka se rozrostla, skvělí čerti. Velké 
poděkování všem, kteří tuto akci pomohli zorganizovat, 
zúčastnili se nebo podpořili.

Přeji vám pěkný duben
D a n i e l  B e n e š 

AKTUÁLNÍ TÉMA
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s rakouskými čerty a soutěže pro děti, do kterých se zapojili 
i dospělí. Do programu příjezdu Krakonoše se po mnoha 
letech vrátil tradiční hod kohátem, návštěvníci si mohli 
vyzkoušet i střelbu kuší a Krakonošovu stezku o umístění 
sojčího vajíčka. Na svahu k běžeckému stadionu předvedli 
své umění historičtí lyžníci, na malém skokanském můstku 
se skvěle prezentovali malí skokani z místního ski klubu. 
Na lyžích nebo na saních sjížděly svah i mnohé masky. Pro 
předpovídanou změnu počasí byl přeměněn i program akce. 
K očekávanému vyhlášení masek došlo o hodinu dříve. Za ob-
rovského aplausu velkého množství diváků vyhlásila ředitelka 
místní školy nejúspěšnější masky v kategoriích jednotlivců 
i skupin. Skauti vydražili svou pomlázku za 1 000 Kč. Raritou 
bylo, že se poprvé v historii podařilo přehazovat jednomu 
člověku sám sebe. 
Na závěr velice zdařilé akce zahrála k poslechu i tanci mladá 
folkrocková hudební skupina Nautica z Jablonce nad Nisou 
a artrocková kapela Eridu.  
                                                  L .  S l a v í k o v á

 

Poděkování patří: 

Sponzorům:  

Liberecký kraj         Sportovní areál Harrachov     Sklárna Novosad a syn 
Střelcová Soňa – Pension Encián  firma AVE        Krnap     
Lékárna Harrachov      Aleš Stránský – Krkonošské speciality  Hotel Svornost   
Marcela Denková – Máma Plete  Trpka Martin – Apartmán Hvězda  Pekařství Vokřínek 
Petr Máslo – Pension Pretty    Petr Hilbert – Ski areál Hilbert    Michal Bartoš 
Xtreme sports – Jiří Stolín    Pivovar Svijany        Detoa        
První bobová, a.s. Harrachov     JIP          Norma     
Pivnice u Krtka        Pension Tesla        TJ Jiskra Harrachov 
Pila Novotný        Pivovar Krakonoš      Restaurace Z   
Miloš Balabán – B+B      Pension Jitka        Sklo Machová 
Restaurace Za pecí      Parkhotel        Cukrárna Panský dům 
Dita Sajnerová        Ivana Špalková – TIC      Minigolf Tondr   
Horst Slavík        Petra, Václav a Michal Procházkovi  Milena Berková 
Skrbková Lenka       Webdesign Daniel Hloušek    Martina Vaňková 

 

Za pomoc při organizaci: 

Jaroslavu Šťástkovi  Vladimíru Hanákovi  Pavlu Sklenářovi    Pavle Komárkové 
Jaroslavu Lukešovi  Lukáši Kolenskému  Kubovi Steinerovi     Kubovi Zelenkovi  
Jitce Pánkové    Jiřímu Doležalovi  Petru Bůžkovi      Heleně Stříbrné  
Janě Draslarové   Adéle Červené    Vlastimilu Novotnému    Marcele Vetrové 
Mileně Berkové   Zdeňce Patočkové  Aleně Zapletalíkové    Lence Vytrvalové 
Lucii Těšínské    Rostislavu Gregorovi  Martinu Všetečkovi    Petru Kroupovi 
Vladimíru Nesvadbovi  Otovi Jiroutkovi   Mirkovi Pivničkovi    Martinu Dumkovi 
Václavu Tondrovi  Janu Konopkovi   Michaele Lipenské    Zdeňce Tondrové 
Miladě Pickové    Kateřině Vitouškové  Jesice Tulkové       Markétě Loudové 
Andree Pánkové  Veronice Votočkové  Šárce Slavíková     Františkovi Slavíkovi 
Stanislavu Slavíkovi  Lotharu Eckardt  Dáše Staňkové      Markétě Novotné 
Martině Vaňkové  Josefu Tulkovi    Jirkovi Černému    Jaroslavu Šourkovi 
Pavlu Kušnírovi st.   Pavlu Kušnírovi ml.  Michalu Petrákovi    Pavlu Davidovi 
Radimu Petrákovi  Milanu Jurišovi    Hubertu Riegrovi    Janě Coufalové 
Tomáši Sedláčkovi 
 
členům SDH Harrachov a OO PČR Harrachov 
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Vyhodnocené masky: 

Kategorie 1. místo 2. místo 3. místo
Děti Robot Kryštof Pašerák Sova
Děti – skupina Výzkumný ústav bezhlavý Hippies Lyžníci
Dospělí Červená Karkulka Námořník Víla Izerína
Dospělí – skupina Zpátky do pravěku FET CUP Smajlíci
Smíšená skupina Mrazík Gargamel a Šmoulové Mouchy

foto: D. Hloušek

Petru Hnykovi

Poděkování patří:



Oslava Mezinárodního 
dne žen v Panském domě
Starostka Eva Zbrojová a místostarosta Daniel Beneš pobla-
hopřáli a předali tulipány k příležitosti MDŽ harrachovským 
ženám. Dne 4. března se všichni sešli v Panském domě a pří-
jemně si popovídali o dění ve městě. Při kávě, vínku a občers-
tvení se debatovalo o stavbě domu pro seniory, vzpomínalo se 
na dřívější časy, přepočítávala se vnoučátka a plánovaly výlety 
vlakem do blízkého okolí. Přejeme dámám mnoho dalších 
příjemných setkání a těšíme se na viděnou.  

L u c i e  S l a v í k o v á

Z rosničky 
skokanem
Do Harrachova zavítal dne 7. března 
Karel Kašák, moderátor předpovědi 
počasí TV Nova. Přijel si vyzkoušet, co 
obnáší skok na lyžích. Jako hlavního 
trenéra si vybral Honzu Mazocha. Při 
příjezdu byl překvapen, nejprve si šel 
obhlédnout mamutí můstek, posléze 
zjistil, že je bohužel uzavřen, tak se 
musel spokojit s můstky na Kamlu. 
Započal trénink, Karel sledoval naše 
malé naděje a chtěl pochytit vše, co se 
dalo. Ještě před tím, než se nasoukal do 
kombinézy, bot a nafasoval skokanské 
lyže, se nám svěřil, že na lyžích nestál 
15 let. To opravdu chtělo odvahu, aby 
vyrazil. Nejprve můstek K18 sjel, aby 
vyzkoušel, zda to zvládne. Poté sebral 
odvahu a šel skočit. Na nájezdu nejprve pustil všechny předskokany a pak se 
spustil. Opravdu úctyhodný výkon, orel Karel, jak se sám po doskoku pojmeno-
val, dolétl na hranici osmi metrů. Parádní výkon. Zde je vidět, že začít se může 
v jakémkoliv věku a jde to, jenom se nebát. 
Poděkování patří dětem a trenéru Vladimíru Nesvadbovi a za dodání materiálu 
Standovi Slavíkovi. 

L u c i e  S l a v í k o v á

CO SE UDÁLO
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Z diáře starostky města

4. 3. rozhovor pro rádio RCL,

účast na besedě v klubovně Panského domu

5. 3. kontrolní den – výstavba pečovatelských bytů

8. 3. návštěva jubilanta

11. 3. jednání s Miloslavem Malečkem – velitelem 

OO PČR Harrachov,

jednání rady města

12. 3. porada se zaměstnanci úřadu po jednání rady 

města,
kontrolní den – výstavba pečovatelských bytů

13. 3. jednání zastupitelstva města

15. 3. jednání s Jindřiškou Raibrovou z Mafry

16. 3. účast na tradičním Příjezdu Krakonoše

19. 3. školení k rozpočtům

22. 3. jednání s panem Helebrantem z České  

spořitelny, a.s.

25. 3. jednání s auditory, 

jednání rady města

26. 3. porada se zaměstnanci úřadu po jednání rady 

města,
kontrolní den – výstavba pečovatelských bytů,

jednání v ZŠ,

jednání s Miloslavem Malečkem – velitelem OO PČR 

Harrachov,

 jednání s investorem rekonstrukce objektu ve městě

27. 3. jednání se zástupci Správy KRNAP,

referentské školení,

jednání u hejtmana Libereckého kraje

28. 3. jednání s panem Landsmannem z Liberecké IS

29. 3. účast na jednání Mikroregionu Tanvaldsko 

v Albrechticích
                                                     

            ( l s )

Reakce na postřehy kontrolního výboru zastupitelstva města, 
které vyšly v březnovém čísle Harrachovského zpravodaje
Článek obsahuje v zásadě dvě informace, a to názor na „nezákonný“ postup při provádění kontroly na úřadu, kde předseda citu-
je část vyjádření k oznámené kontrole, kterou hodlal kontrolní výbor provádět dne 22. 2. 2019 na úřadu města. Toto vyjádření je 
ovšem vytrženo z kontextu, kdy citovaná část směrovala na obecný rozsah podstatné části záměru kontroly avizované předsedou 
kontrolního výboru, kdy nebylo patrné, na kontrolu jakých usnesení rady či zastupitelstva či dodržování jakých předpisů, a to 
až na nepatrné výjimky se výbor hodlá zaměřit. Vzniklé nedorozumění bylo konzultováno telefonicky s předsedou kontrolního 
výboru a byla dohodnuta společná schůzka kontrolního výboru a JUDr. Er. Staňkové k vzájemnému vysvětlení dosavadního 
postupu a k zásadám provádění kontroly v následném období s tím, že poté budou informováni pracovníci úřadu, jak mají 
kontrolnímu výboru umožnit provádění kontroly v souladu s ust. § 118 odst. 1 a § 119 odst. 3 zákona o obcích a metodikou 
ministerstva vnitra. 
Druhá část článku obsahuje nikoliv poznatky z činnosti kontrolního výboru, kdy by se očekávala informace, jak kontrolní výbor 
splnil úkol ze zastupitelstva konaného dne 19. 12. 2018, ale informace, jaká zjištění ve věci využívání dotací získal na úřadu měs-
ta pan Jaroslav Čech jako zastupitel. 

J U D r .  I v a n a  E r l e b a c h  S t a ň k o v á

INFORMACE Z RADNICE

Dovolujeme si oznámit, že Kontaktní 
pracoviště Úřadu práce ČR Jilemni-
ce ode dne 28. 3. 2019 prozatím bez 
náhrady ruší své dislokované pracoviště 
v Rokytnici nad Jizerou. Uvedená
změna se dotkne žadatelů o dávky státní 
sociální podpory a dávky pěstounské 
péče s trvalým bydlištěm v katastru 
města Harrachov.
Výše uvedené běžící dávky bude i nadále 
vyplácet Kontaktní pracoviště Jilem-
nice. Podat novou žádost i tyto dávky 
bude možné ode dne 1. 4. 2019 pouze 
prostřednictvím Kontaktního pracoviště 
Úřadu práce ČR Jilemnice, Masarykovo 
náměstí 8, 514 01 Jilemnice.

Žadatelé o dávky státní sociální podpory 
a dávky pěstounské péče mohou nové 
žádosti, oznámení o změně rozhodných 
skutečností a další doklady potřebné 
k vyhodnocení dávek doručit: osobně na 
Kontaktním pracovišti ÚP ČR Jilemnice 
v úředních hodinách:
•	 o pondělí: 8.00 – 12.00 a 13.00 – 17.00
•	 o úterý: 8.00 – 11.00
•	 o středa: 8.00 – 12.00 a 13.00 – 17.00
•	 o čtvrtek: 8.00 – 11.00
•	 o pátek: 8.00 – 11.00 (pouze pro 

nové žádosti, které nebylo možné podat 
v době od pondělí do čtvrtka)
písemně na adresu: Kontaktní pracoviště 
ÚP ČR Jilemnice, Masarykovo nám. 8, 

514 01, Jilemnice
Elektronicky se zaručeným elektronickým 
podpisem: podatelna.sm@uradprace.cz 
datovou schránkou: jtjzprt
Všechny dokumenty potřebné k uvede-
ným dávkám jsou dostupné  
http://portal.mpsv.cz/forms.

S  p o z d r a v e m 
M g r .  Vá c l a v a  B e n e š o v á 

v e d o u c í  K o n t a k t n í h o  
p r a c o v i š t ě  J i l e m n i c e

Občané Harrachova se mohou obrátit 
i na Úřad práce se sídlem v Tanvaldě.

Uzavření kontaktního místa



Pár otázek pro… Bohuslava Červeného 
a Petra Dostalíka

ZAJÍMÁ NÁS

V dubnovém čísle Harrachovského zpravodaje vám přinášíme odpově-
di na otázky opět pro nově zvolené zastupitele. Zatímco pan 
Červený je úplným nováčkem na tomto postu, pan Do-
stalík už nějaké zkušenosti na poli komunální politiky 
má, což jsem se dozvěděla až z jeho odpovědí, tudíž 
mnou položený první dotaz nebyl dobře zvolený, 
za což se touto cestou panu zastupiteli omlouvám. 
Otázky pro zastupitele sestavuji sama na základě 
aktuálního dění v Harrachově. To znamená na zá-
kladě toho, co se projednává na veřejném zasedání 
zastupitelstva nebo co je zveřejňováno na webových 
stránkách města. Pro každého zastupitele by tedy ne-
měl být problém na tyto dotazy odpovědět. Proto nevidím 
důvod reagovat způsobem, kterým pan zastupitel Petr Dostalík na 
položené dotazy reagoval. V květnovém čísle se můžete dále těšit na 
zpovědi zastupitelek Lucie Kučerové a Petry Procházkové.

Pane Červený, v zastupitelstvu jste nováčkem. Máte za sebou 
účast již na čtvrtém zasedání zastupitelstva v novém složení. Jaké 
jsou zatím Vaše pocity z tohoto postu?
Myslel jsem si, že zasedání zastupitelstva budou probíhat v klidnější 
atmosféře, zatím mohu říct pouze to, že na každém zasedání probí-
há spousta emocí. S žádným velkým očekáváním jsem do toho nešel, 
po pravdě jsem do toho skočil rovnýma nohama. Je trochu zvláštní 
pocit mít jednání za účasti veřejnosti, ale kdysi jsem hrával ochot-
nické divadlo, a tak mi obecenstvo až tolik nevadí (úsměv). 
Město Harrachov bylo pravomocně odsouzeno a bude mít povin-
nost platit závazek vůči firmě Auditas S. A. v Belize, které za  
0 Kč postoupil pohledávku bývalý právní zástupce města. Výše 
této pohledávky je nyní přes 11 mil. Kč. Jaký je Váš názor na 
celou tuto kauzu a její dosavadní výsledek, který není pro město 
zrovna příznivý?
Soudy rozhodly tak, jak rozhodly. Závazek by se měl, pokud se 
všechny zúčastněné strany domluví, co nejdříve splácet. A život zase 
půjde dál. Chce to otočit stránku a jít dopředu. Za mě si myslím, že 
město hospodaří zdravě a neměl by být pro něj problém tento dluh 
uhradit. Samozřejmě to zbrzdí na nějaký čas investice, ale myslím si, 
že Harrachov byl v minulosti v mnohem horší situaci, kdy se musel 
prodávat obecní majetek atd., jen o tom teď nikdo nemluví. 
Město hledá způsoby na úhradu této pohledávky, kde se dá. 
V zastupitelstvu se v této souvislosti projednávala i možnost 
prodat akcie Sportovního areálu Harrachov, a.s. Vy jste hlasoval, 
jako jeden z mála, PRO záměr prodeje těchto akcí. Co Vás k tomu 
vedlo?
Ono nejde o to, prodat tyto akcie, ale nejprve zjistit, jakou mají vů-
bec hodnotu. Co zmůže město se svým 4% podílem akcií? A pokud 
by to bylo nezbytně nutné, byl bych pro prodej těchto akcií, aby měs-
to mohlo pohledávku uhradit a fungovat dále. Dle mého by to byla 
cesta nejmenšího zla. Navíc městu jako akcionáři nebyly vyplaceny 
už nějaký ten rok žádné dividendy, takže je to o důvod více, proč 
prodej akcií podpořit. 
Dalším, zásadním bodem, který se projednával na třetím zasedá-
ní zastupitelstva, byl prodej objektů bývalé celnice a restaurace, 
které jsou nyní v majetku města. Tento návrh nakonec nadpolo-
viční většinou zastupitelů neprošel. Máte jako zastupitel předsta-
vu o tom, jak by mělo město naložit s těmito objekty?
Já jsem hlasoval jednoznačně pro prodej těchto objektů. Myslím si, 
že je to pro město obrovská a těžká koule u nohy. Jedná se o objekty, 
které jsou zchátralé, a navíc nestojí ani na pozemcích města. Kromě 
toho na podzim letošního roku, v případě, že se nepodaří tyto objek-

ty obsadit nájemníkem, bude muset město platit ze svého rozpočtu 
bezmála 1 milion korun nájemné státu. Někdo sice počítá 

s tím, že pokud v Jakuszycích vznikne zmodernizovaný 
areál, budou tyto budovy stát na lukrativním místě, ale 

ty budovy jsou v neprovozuschopném stavu, a navíc 
stojí na cizím pozemku. Určitě by se šance na prodej 
těchto objektů zvýšila v součinnosti s majitelem 
pozemků, na kterých objekty stojí. A za další by bylo 
rozumné, kdyby si město mohlo odkoupit pozemek 

za účelem zřízení propojky na jakuszycký areál. 
Co byste rád jako zastupitel města prosadil ze svého 

volebního programu (Starostové pro Liberecký kraj – 
Harrachov) prioritně? A myslíte, že je reálné, aby došlo 

k tolik všemi stranami zmiňovaném spojení Harrachova a k na-
vázání konstruktivní spolupráce?
Byl bych moc rád, kdyby došlo k úspěšnému dokončení bytů s pe-
čovatelskou službou v bývalém areálu lesnického učiliště. Aby se tu 
rodilo více dětí, zachovalo se fungování školy, školky. Nerad bych, 
aby se z Harrachova stala pouze noclehárna, ale aby tu našly domov 
mladé rodiny, aby tu dožili svůj život ti dříve narození, prostě udržet 
ten trend posledních osmi let. Myslím si, že pro občany se tu dělá 
dost, a to nemůže nikdo popřít. Samozřejmě si myslím, že se nynější 
paní starostka nemůže zavděčit všem, ale podpora místních občanů 
tu rozhodně nechybí. Dále si myslím, že žijeme v krásně čistém měs-
tě, a to jen díky partě městské údržby, která pracuje od pondělí do 
neděle. A to nevidím pouze já, ale i mnoho dalších, nejen místních. 
Chvála je slyšet i z úst návštěvníků. A co se týče spojení Harrachova, 
tak si myslím, že lidé se vždy nějak dohodli, ale může přijít okamžik 
klidně i nějaký horší z venku, který nás všechny dokáže stmelit. 

Pane Dostalíku, v zastupitelstvu jste nováčkem. Máte za sebou 
účast již na čtvrtém zasedání zastupitelstva v novém složení. 
Jaké jsou zatím Vaše pocity z tohoto postu?
Paní Skrbková, z postu mám pocit normální, ale z Vaší otázky 
nikoliv. Harrachov žil již dávno před tím, než jste se stala redak-
torkou tohoto zpravodaje. Měl jsem tu čest být zastupitelem, ba 
dokonce sdílet místo v radě města vedle starosty pana Cajthamla, 
který se velkou měrou mimo jiné zasloužil o oddlužení Harracho-
va cca 70 milionů, a zažil jsem, jak to bylo náročné i díky daleko 
menším příjmům do rozpočtu města. Právě proto těžce nesu kroky 
tohoto vedení a vyburcovalo mě to k opětovné kandidatuře. Cítil 
jsem potřebu podpořit ty zastupitele, kteří se snaží zastavit špatné 
hospodaření města.
Město Harrachov bylo pravomocně odsouzeno a bude mít po-
vinnost platit závazek vůči firmě Auditas S. A. v Belize, které za 
0 Kč postoupil pohledávku bývalý právní zástupce města. Výše 
této pohledávky je nyní přes 11 mil. Kč. Jaký je Váš názor na 
celou tuto kauzu a její dosavadní výsledek, který není pro město 
zrovna příznivý?
Ani tuto druhou otázku nepovažuji za správnou od redaktora, který 
by měl být nezávislý, objektivní a informovaný. Používáte rétoriku 
současného „staronového“ vedení města = Vašíček, Belize, 0 Kč.  
Myslíte vážně, že existuje něco za 0 Kč alias zadarmo? Z obchod-
ního hlediska, potkáte-li se s neplatičem, na vymáhání dluhu máte 
několik možností. Můžete klepat neplatičovi neustále na dveře 
s prosbou o úhradu nebo můžete pohledávku prodat specializo-
vaným firmám, a to buď za hotové (tzn. za zlomek požadované 
dlužné částky), anebo smluvně, kdy po kladném výsledku vymáhání 
vyplatíte procenta z dané částky. 
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A město si objednalo službu odhlasovanou 14 zastupiteli, za kterou 
nezaplatilo, a tudíž se stalo neplatičem! Proč je neustále předhazo-
ván argumentační nesmysl: „Vašíček 10 milionů“? To přece není bod 
„nula“. To je pouze volební heslo některých úspěšných kandidátů. 
I katolická církev uznává dobu před a po Kristu. A pro mne bod „nula“ 
není Vašíček 10 milionů, nýbrž Harrachov s dluhem 100 milionů 
a šel bych ještě dál, je to bod privatizace Crystalexu, výstavba bytů 
na Klondajku a další „náhodné“ spojitosti s některými „poctivci“. 
Konečně řekněte lidem fakt, že kdyby nebylo dluhu 100 milionů, tak 
by neexistovala kauza Vašíček 10 milionů. Proč se tedy neptáte sou-
časné starostky, jak se aktivně podílela na odvrácení exekuce v částce 
100 milionů, protože v roce 2010 nespadla z nebe, ale pokud to nevíte, 
byla v zastupitelstvu od r. 1998! Takže, zpět k Vaší otázce… 10 mili-
onů odměna právníkovi je 10x méně než exekuce za 100 milionů. 
Takovouto jednoduchou matematiku snad pochopí i každý 
absolvent základní školy. Ale jasně říkám, že za dluh 
100 milionů nemůže ani Zbrojová, ani Ploc, ani 
Vašíček. Ptám se Vašimi slovy: „Co pro město 
tedy je/není – bylo/nebylo příznivé?“ Snížení 
dluhu na desetinu, či sebestředné rozhodnutí 
v rétorice zdatných a politicky úspěšných 
jedinců začít se soudit o nesmysl a zmani-
pulovat velkou část Harrachova? A ještě 
trochu matematiky – „Vašíček 10 milionů“. 
Smlouva s právním zástupcem hovoří 
o odměně cca 8,48 milionů + DPH. DPH 
v té době činilo cca 1,7 milionů, které ale 
musel zaplatit státu. A pokud je Vám znám 
počet členů jeho týmu, tak to dělá na každého 
2,8 milionů Kč před zdaněním, a když zjistíte 
čas, který tomu musel věnovat, tak to vypadá úplně 
jinak, ale to už by nebyl tak silný volební slogan. Dát si 
jako volební motto „najdeme viníka oněch 100 milionů“ by byla 
asi pro některé politická a občanská sebevražda. Bohužel ale tuším, 
že kauza Auditas 11 milionů není poslední prohraný soud a je pouze 
špičkou ledovce finančních potíží města… 
Město hledá způsoby na úhradu této pohledávky, kde se dá. 
V zastupitelstvu se v této souvislosti projednávala i možnost 
prodat akcie Sportovního areálu Harrachov, a.s. Vy jste hlaso-
val PROTI záměru prodeji těchto akcí, a dokonce jste požado-
val tento bod stáhnout z jednání zastupitelstva. Co Vás k tomu 
vedlo?
Připravenost a informovanost. Víte, za jakou cenu město získalo tyto 
akcie? Asi nevíte, možná většina z Vás to netuší… Proto nechápu, proč 
v materiálech zastupitelů jsme měli již smlouvu na jejich prodej za  
5 900 000 Kč! Bral jsem to jako podvod. Pokud bod ZM zní „Příprava 
prodeje akcií SAH“, do toho vedení města tvrdí, že chce pouze zjistit 
cenu, a v materiálu již byla smlouva s kupní cenou, tak mi to nepři-
padá věrohodné. Víte, je mnoho různých investic, můžete kupovat 
různou pojízdnou techniku, jejíž cena již druhý den po koupi je o tře-
tinu nižší, nebo můžete kupovat nemovitosti, kde z tržního hlediska je 
hodnota stabilní. Další investicí jsou akcie, které mohou být z hlediska 
hodnoty obojím. Nejsem velký příznivce akciových trhů, ale jakožto 
zimní středisko, které mělo kdysi možnost získat akcie Sportovního 
areálu, bychom měli jako město zachovat jakousi spojnici s dominant-
ní činností zdejších turistů – tj. s lyžováním. Měli bychom spíše hledat 
možnosti, jak navýšit podíl v tomto areálu, abychom získali větší 
pravomoci v rozhodování a utváření Harrachova – střediska zimních 
sportů. Argument, že za poslední roky nebyly vyplaceny dividendy, je 
opět krátkozraký. Stačí získat informace z veřejných výročních zpráv. 
Kdyby si to někdo přečetl, tak tuší, na kterém účetním řádku tyto 
peníze leží. Zjednodušeně řečeno – zítra může město mít 1,6 milionů 
bez práce na účtu nebo to může znamenat cca 40 milionovou investici 
do Harrachova. Nad tímto by se měli zamyslet především velcí kritici 
a pomlouvači Sportovního areálu…
Dalším, zásadním bodem, který se projednával na třetím 

zasedání zastupitelstva, byl prodej objektů bývalé celnice 
a restaurace, které jsou nyní v majetku města. Tento návrh 
nakonec nadpoloviční většinou zastupitelů neprošel. Máte 
jako zastupitel představu o tom, jak by mělo město naložit 
s těmito objekty?
Pro začátek je nutno říci, jak město nemělo naložit s těmito objekty. 
Musím souhlasit, že naše starostka měla k těmto objektům od začátku 
negativní vztah. Snad je to dáno i její předešlou profesí v jednom 
z těchto objektů… Holá fakta jsou = z těchto budov za starostování 
Tomáše Ploce šly městu nemalé peníze do kasy – přes 5 milionů ročně 
jen na poplatcích. Ale i kdyby na tom město mělo zisk ročně pouze 
např. tisíc korun, tak je to tisícinásobný zisk investice. Město tyto ob-
jekty získalo bezúplatným převodem od státu. Dle mých informací se 
chtěli nájemci dohodnout pouze na snížení nájemného. Přesto po ná-

stupu paní Zbrojové došlo k nedohodě a budovy osiřely. Ale 
například před třemi roky byl konkrétní nový zájemce 

o jednu z těchto budov s navrhovaným nájemným 
20 tisíc Kč za měsíc. Dodnes neobdržel od města 

jakoukoliv reakci. Počítejte se mnou: 20 tisíc x 
12 měsíců x 3 roky je 720 tisíc Kč a troufám si 

říci, že by zde nebyla zcizena měděná střecha. 
A zase trochu matematiky: při střízlivém 
odhadu ročního příjmu 5 milionů po dobu 
trvání např. 4 roků by byl příjem 20 milionů. 
A když to zkombinuji s dlužnou neuhrazenou 

částkou pro bývalého právního zástupce  
Mgr. Vašíčka (viz. Vaše druhá otázka)  

7 milionů, tak to mým selským rozumem zbývá 
13 milionů do plusu. A co kdyby tam nájemci byli 

dodnes. Co k tomu chcete více dodat? A paradoxně, 
on už se za starostování paní Zbrojové objevil i jeden 

zájemce o koupi, který nabízel cca 16 milionů Kč. Víte, jaká 
byla tehdy její reakce? 
Co byste rád jako zastupitel města prosadil z vašeho volebního 
programu (ODS – Harrachov) prioritně? A myslíte, že je reálné, 
aby došlo k tolik všemi stranami zmiňovaném spojení Harracho-
va a k navázání konstruktivní spolupráce?
Paní Skrbková, pokud byste znala volební program ODS v Harracho-
vě, tak víte, že pro průměrně úplatného voliče očekávajícího koblihu, 
slevu na jízdném nebo nějaký ten peníz v podstatě žádný nebyl. ODS 
neslibovala vzdušné zámky ani zlaté chodníky, ani popelnice zadar-
mo. Naším cílem je hlavně přibrzdit pomyslný vlak plný finančních 
závazků a opět stabilizovat hospodaření města tak, aby nemuselo 
prodávat právě například akcie, budovy a podobně. Jako nestraníkovi 
za ODS mi pro začátek postačí – pravdivost, vyrovnanost, rozum-
ná řešení. Když budou všichni přistupovat k ověřeným informacím 
objektivně, konstruktivní politika začne sama existovat. Pro začátek 
chci, aby se říkala celá pravda, aby každý sám uměl pojmenovat daný 
problém reálně, bez emocí a osobních antipatií a nezaměňoval prohru 
či neúspěch za vítězství a nejlepší řešení. Těžko se mi hledá spolupráce 
s partnerem, který jede na vlastnostech typu – pomlouvat, udávat, 
tajit, neplatit a překrucovat a vyhrává volby stylem – nebudeme platit 
dluhy do „daňových rájů“. Jen pro informaci… Tušíte, že i většina 
občanů Harrachova platí peníze přímo či nepřímo do daňových rájů, 
naši starostku a místostarostu nevyjímaje? Je tu ještě bohužel jedna 
nevyčíslitelná škoda. I s Vaší pomocí, paní Skrbková, kdy nevěřím, že 
jste tyto otázky vymyslela sama, je Harrachov zmanipulovaný skrze 
závist a polopravdy do stavu, že lidé, kteří dříve normálně spolu vy-
cházeli, dnes stojí proti sobě v opačných táborech. Jsem ale optimista 
a věřím, že za každou nocí je i den. Vždyť musím uznat, že i v druhém 
táboru vidím rozumné a pracovité lidi, kteří ale bohužel znají pouze 
účelové informace z jedné strany.  
Přeji všem čtenářům, i Vám, paní Skrbková, skvělý obraz a prima den! 

             B o h u s l a v a  Č e r v e n é h o  a  P e t r a  D o s t a l í k a  
                                     s e  p t a l a  L e n k a  S k r b k o v á



Pavel David: Sportem číslo jedna pro mě 
byl vždy fotbal
Původem Pelhřimovák, který před  
31 lety sice přijel do Harrachova jenom 
na lyže, ale během toho se tu stihl i zami-
lovat do své budoucí ženy a Harrachov 
se tímto pro něj stal novým domovem. 
Společně s manželkou vychovali dva 
syny Martina a Petra, kteří nyní žijí 
v nedalekém Liberci. Pavlova hlavní 
pracovní náplň je posledních osm let 
v oblasti reklamní činnosti, ale praco-
val třeba i na pile, v truhlárně nebo ve 
směnárně a s manželkou ještě provozu-
jí rodinný penzion. Pavel hrál dlouhá 
léta aktivně za Harrachov fotbal a poté 
se věnoval zčásti i trénování. K ukonče-
ní fotbalové činnosti ho vedly zdravotní 
problémy. Do harrachovského dění 
se ale zapojuje dále, třeba jako člen 
Krakonošovy šatlavy. Z rozhovoru se 
dozvíte, kolik ročníků akce Příjezdu 
Krakonoše má coby policajt za sebou, 
jak vzpomíná na Krakonošova policajta 
a fotbalového trenéra Miloslava Kou-
sala nebo zda je Sparťan, či Slávista. 
A jelikož se Pavel už necítil být kom-
petentní odpovídat na otázky týkající 
se fotbalu v Harrachově, můžete se 
už nyní těšit na květnové číslo Harra-
chovského zpravodaje. Rozhovor na 
toto téma bude s Hubertem Riegerem 
a Dušanem Morávkem. 

Pavle, na letošní akci Příjezdu Kra-
konoše jste byli opět její součástí jako 
Krakonošova šatlava. Máš představu 
o tom, po kolikáté už to bylo? A co 
sestava? Obměňuje se, nebo zůstává 
stále ta stejná?
Jako policajt mám za sebou již asi 20 roč-
níků Krakonoše, ale čárečky si nedělám. 
Jako stálice je tam posledních pár let Láďa 
Novosad ze sklárny jako řidič. Sestava 
policajtů se v podstatě každý rok obmě-
ňuje. On je to docela výkon připravit se na 
tuto akci. Základ uvnitř šatlavy byl dlouhá 
léta v sestavě já a Hůla (pozn. red. Hubert 
Rieger), i když také byly ročníky, že jsme 
se nemohli zúčastnit oba najednou.
Vždy bylo největším problémem zajistit 
auto, řidiče a kluky do party. Přetrváva-
jí tyto problémy stále?
Někdy to vyšlo na 100 % a někdy to 
vybouchlo, sama víš, jak to chodí (úsměv). 
Mrzí mě, že lidi tak nějak nemají zájem 
se zúčastnit. Je to věkem a dobou. Chybí 
chuť udržet tu tradici. 

Máš, coby policajt Krakonošovy šatlavy, 
nějaký úsměvný zážitek, který se ti vryl 
hluboko do paměti?
Tak to asi nemám, spíš není čas nějaký ta-
kový zážitek registrovat, protože se z auta 
nedostaneš ani ven. Musel bych asi hodně 
vzpomínat a stejně bych si asi nevzpomněl 
(úsměv). 
Jak na vás návštěvníci akce Příjezd Kra-
konoše vůbec reagují? Přeci jenom se 
dostat do vašich spárů, to pro ně musí 
být silný zážitek (úsměv). 
Někdo to bere s humorem, někdo reaguje 
obráceně. Komu se to nepozdává, otočí se 
na podpatku a odejde, nikoho do toho ne-
nutíme. Ale jak říkám, reakce jsou různé, 
ale vesměs kladné. 
Jeden z legendárních policajtů Kra-
konošovy šatlavy a určitě výrazných 
postav tohoto uskupení, byl a navždy 
zůstane Miloslav Kousal, který nás 
navždy v roce 2017 opustil. Jak na něj 
vzpomínáš coby na policajta i na fotba-
lového trenéra?
Milek byl výbornej člověk. Byl to kamarád, 
když bylo potřeba, pomohl. Myslím si, že 
tak by to mělo vypadat u všech. A co se týče 
fotbalu? Milek byl spoustu let aktivním 
a dobrým hráčem nejen za Harrachov, 
který se pak podílel i na trenérské čin-
nosti. Vzpomínám na něj, jako spousta 
lidí, v dobrým. Byl to skvělý člověk, který 
se k nikomu nechoval zákeřně. Čest jeho 
památce.
Určitě jsi fanoušek i některého z profe-
sionálních týmů. Takže klasická otázka 
pro fanoušky fotbalu Sparta, nebo 
Slavia? A preferuješ přímou účast na 
zápase, nebo si raději zajdeš na fotbal 
do hospody, či dokonce zůstáváš doma 
a fandíš z pohodlí domova?
Dříve jsem fandíval Spartě, ale teď už to 

tolik nesleduju. Už i zapomenu na to, že 
se nějaký fotbal hraje, a dále se mi nelíbí, 
co v tomto sportu probíhá za aféry! Podí-
vám se rád na fotbal, ale nemám nikoho 
vyhraněného, nebo komu bych vysloveně 
fandil. Fotbal už prostě tolik neprožívám. 
A když se hraje nějaká liga mistrů nebo 
reprezentace, rád si na fotbal zajdu do 
hospůdky. 
Tvoji synové se potatili a též se věnují 
fotbalu. Musel jsi je hodně nutit k fot-
balu, nebo chtěli hrát sami?
Oba synové fotbal hráli, ale ten starší už 
v loňském roce po sedmi letech v muž-
stvu skončil. A ten mladší ještě stále 
aktivně hraje za Harrachov. Do sportu 
jsem je ale nikdy nutit nemusel. Samo-
zřejmě, že jsem je k fotbalu vedl, protože 
to byl sport, který byl pro mě prioritou. 
A i přesto se věnovali několik let i skoku 
na lyžích. Martin skákal do 15 let a Petr 
do 11 let – ten pak musel ze zdravotních 
důvodů přestat. Martin byl dokonce 3. na 
mistrovství ČR v severské kombinaci. Pak 
tu ale nastal problém s trenéry. Odešel 
pryč Dalibor Motejlek a najednou tu nebyl 
nikdo, kdo by se o mladé skokany postaral 
v roli trenéra.
Původem jsi z Pelhřimova, kde asi moc 
příležitostí k zimním sportům není. 
Donutila tě změna prostředí, tj. přestě-
hování se do Harrachova, k lyžování 
či běžkování? Nebo jsi zůstal pouze 
u fotbalu?
Ne, ne, na běžky a sjezdovky se už ne-
dostanu vůbec, protože mám zdravotní 
problémy s koleny. Umím sice lyžovat, ale 
ani předtím jsem tyto sporty nijak nevy-
hledával. Byl jsem fotbalistou tělem i duší 
(úsměv). Sportem číslo jedna pro mě byl 
vždy fotbal. 

L e n k a  S k r b k o v á
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Pro každého spor-
tovce je cíl a vrchol 
kariéry účast a pro 
některé i úspěch na 
vrcholných soutěžích, 
jako jsou olympij-
ské hry, mistrovství 
světa. Pokud se sportu 
věnujete odmalička 
a nedosáhnete jako 
sportovec na tyto 
nejvyšší cíle, můžete 
i tak pro váš oblíbený 
sport udělat maxi-
mum a pracovat jako 
trenér, organizátor 
nebo třeba jako roz-
hodčí. My jsme spolu 
s bratrem měli štěstí, 
že se tomuto krásné-
mu sportu – skokům 
na lyžích, věnovali 
naši předci. Děda 
skákal, běhal i sjez-
dařil, stejně tak otec 
a strýc byli sdruženáři. 
Oba se postupně stali 
rozhodčími a funkcio-
náři při veškerých lyžařských závodech v Harrachově a po celé 
republice. Díky nim jsme se s bratrem k tomuto sportu dostali 
i my a postupně jsme se stali rozhodčími a následně i technic-
kými delegáty FIS. Skoky na lyžích se staly naším celoživotním 
velkým koníčkem a jsem rád, že se tomuto sportu věnují i naše 
děti. Všichni jsme věnovali skokům mnoho volného času, na 
druhou stranu nám tento krásný sport mnoho vrátil. Navští-
vili jsme jako rozhodčí nebo delegáti spoustu míst v Evropě, 
ale i v zámoří. Jen několik málo rozhodčích se ve své kariéře 
zúčastní olympijských her nebo mistrovství světa. Já sám jsem 
byl na OH ve Vancouveru a na MS v letech v Kulmu. Brácha 
na MS v Oberstdorfu a v Lahti. Když jsem se dozvěděl o své 
nominaci na MS 2019 v Seefeldu, byla to pro mě samozřejmě 
velká pocta a důkaz úspěchu dlouholeté práce ve skoku na 
lyžích. 
Samotné mistrovství probíhalo od 18. 2. do 3. 3. 2019. Kromě 
mě bylo nominováno ještě dalších 5 rozhodčích, a to Stefan 
Wolf z Rakouska, Michael Herzig z Německa, David Amstein 
ze Švýcarska, Carli Gianbatista z Itálie a Jarle Solbu z Norska. 
Bydleli jsme všichni včetně oficiálů z FIS v hotelu Kaltschmid 
v Seefeldu. První týden probíhaly tréninky a závody na velkém 
můstku v Innsbrucku, a tak jsme vždy ráno v 7.15 opouštěli 
hotel a večer jsme se vraceli z Innsbrucku někdy velmi pozdě 
zpět. Jestli něco na MS nefungovalo, tak to bylo shuttle spoje-
ní mezi oběma středisky. Protože v každém závodě styluje  
5 rozhodčích, musel vždy jeden z nás, tedy ten 6. dělat kont-
rolu výstroje na nájezdu. V Innsbrucku byly 2 závody ve skoku 
a 2 v severské kombinaci a druhý týden v Seefeldu 2 v severské 
kombinaci a 4 ve skoku včetně závodu žen. Na mě vyšla pozice 
kontrolora pouze jednou, v Innsbrucku při závodě družstev. 
Druhý týden byl pro nás zajímavější. Na můstek jsme to měli 

z hotelu asi 2 km, chodili jsme pěšky a měli čas nasávat tu 
atmosféru mistrovství. Seefeld se změnil na téměř nejlidnatěj-
ší „norské“ město. Od rána zde proudily tisíce fanoušků, větši-
nou z Norska. Všichni si užívali nádherné slunečné počasí a ve 
velkém množství konzumovali rakouské pivo a jiné dobroty. 
Organizátoři měli velké štěstí na počasí. Prakticky, kromě 
zcela nepodařeného závodu jednotlivců v Seefeldu, počasí po-
řád přálo a nenastaly větší problémy. Druhý týden jsme mohli 
zhlédnout i několik zajímavých závodů v běhu v krásné norské 
atmosféře. Dva týdny uběhly velmi rychle, a tak jsme se v ne-
děli ráno rozloučili s velmi dobrou partou kolegů rozhodčích 
a vydali se zpět domů. Z mého hlediska považuji účast na MS 
za úspěšnou. Podařilo se mi komunikovat s mnoha významný-
mi funkcionáři. Ze všech stran padaly dotazy na harrachovské 
můstky. Nikdo nemůže uvěřit, že se v Harrachově zakázalo 
skákat a že se pořád nic neděje. Všichni berou Harrachov jako 
součást pořadatelů vrcholných akcí a chtějí co nejdříve Harra-
chov navrátit do kolotoče světových pohárů a MS. Doufám, 
že velmi neúspěšná účast českých reprezentantů na tomto MS 
konečně ukázala, že bez můstků v Harrachově to skutečně 
nejde a práce na přípravě a rekonstrukci areálu se začnou 
hýbat rychleji. Podařilo se mi též se setkat se starostou Seefel-
du, který zároveň vykonával funkci prezidenta organizačního 
výboru. I zde se rýsuje možná spolupráce. Také jsem získal 
pár drobných věcí do našeho ski muzea a udělal tím Stando-
vi radost. Na závěr bych chtěl pogratulovat organizátorům 
za velmi pěkně uspořádané mistrovství světa. Byl to svátek 
všech nadšenců a místních organizátorů. Hrozně bych si přál, 
abychom společně s naší výbornou partou organizátorů mohli 
již brzy podobné chvíle zažívat při vrcholných akcích v Harra-
chově. Potenciál i podporu ve světě rozhodně máme.

J o s e f  S l a v í k

MS v Seefeldu pohledem rozhodčího
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Letošní zimní sezona byla úplně jiná než ty předchozí. Po mnoha, možná 
více než třiceti, letech se mistrovství republiky žáků ve skoku a severské 
kombinaci neuskutečnilo ve skokanském areálu na Čerťáku. I dnes, 
koncem března leží na můstcích mnoho sněhu, přesto se zde za celou 
zimu neskočil ani skok. Majitel celý areál zavřel, proto děti neměly kde 
závodit ani trénovat. Výsledek se dostavil. Čeští závodníci na juniorském 
světovém šampionátu opustili medailové pozice a posunuli se někam do 
4. desítky. Stejně tak i na dalších závodech.
Díky sněhově mimořádně silné zimě se po nějaký čas dalo skákat 
v Lomnici, Desné a první víkend i v Lučanech, kde se již několik zim 
neskákalo. Mistrovství ČR se tedy uskutečnilo na etapy. První část pro 
kategorie od žáků 11–12 let po dorost v severské kombinaci proběhla 
v Lomnici nad Popelkou dne 17. února. Harrachovští závodníci získali 
3 cenné kovy. Mezi dorostenci zvítězil Jiří Konvalinka, 7. byl Mirek 
Štěpánek. V kategorii žáků 11–12 let získal bronzovou medaili Hynek 
Dostalík, 9. byl Dominik Lukeš, v žácích 13–14 let byl 10. Martin Slavík. 
Stříbrnou medaili přidala v dorostenkách Tereza Koldovská. Druhá část 
MČR, tentokrát pro kategorie žáků 9–10 let a žaček 9–10 a 11–12 let, 
se konala 23.–24. února v Harrachově na Kamlu. Také zde vybojovali 
domácí borci 3 mistrovské medaile. Ve skoku dívek 9–10 let získala 
Bára Štěpánková stříbro, 5. skončila Týna Tajčová a 6. Běta Hamáčková. 
Mezi stejně starými žáky získal bronzovou medaili Jiří Masopust, 5. Ondřej 
Martínek, 22. Matěj Dostál a 25. Matyáš Prokop. V severské kombinaci 
přidala bronzovou medaili Bára Štěpánková, 5. Bětka Hamáčková a 6. Týna 
Tajčová, u kluků byl 5. Ondra Martínek, 17. Matyáš Prokop a 18. Matěj 
Dostál. Ve vloženém závodě předžáků nás reprezentovali Kája Lejsková, 
Terka Lahodová a Pepa Hamáček. V nedělním závodě RKZ ve skoku se 
vedle několika dalších medailových umístění poprvé mezi trojkou nejlep-
ších umístil Ondřej Martínek. 
Poslední část mistrovských závodů, pro kategorie žačky 13–14 let, 
žáci 11–12 a 13–14 let, dorost a juniory ve skoku na lyžích, se konala 
o prvním březnovém víkendu v polském Sczyrku. Ten, kdo zná poměry 
na českých můstcích, připadá si zde jako v jiném světě. V celé oblasti již 
jaro, zelené louky, a přesto všechny 3 můstky – K42, K70 a K95 per-
fektně upravené. Pravidelná úprava vlastní rolbou, 9 zaměstnanců plně 
k dispozici na lyžích, u strojů i výpočetní techniky. Sedačková lanovka 
ke všem můstkům, vyhřívané budovy u nájezdů všech můstků, šatny, 
zázemí pro mazání. Nemalý nájem za použití můstků a především blízké 
lanovky vydělají na provoz celého areálu. Proč to jinde jde…?
Ale zpět k závodům. Závodníci Ski klubu Harrachov přidali další dva cen-
né kovy. Ve dvoudenních závodech získal mezi dorostenci stříbrnou medai-
li Jiří Konvalinka, 8. byl Miroslav Štěpánek, v kategorii dorostenek získala 
též stříbro Tereza Koldovská. Mezi žáky 12–13 let skončil Martin Slavík 
18., v žácích 11–12 let Hynek Dostalík 5., Dominik Lukeš 9. a Matyáš Tajč 
12. Ve vložených závodech RKZ na můstku K95 obsadila mezi ženami 
Marta Křepelková 2. místo a v kategorii mužů František Slavík 3. místo. 
Pro zranění nebo nemoc se závodu nezúčastnil Jakub Hnyk, Josef Sla-
vík, bratři Králové a Filip Lahoda. Ziskem 8 medailí z Mistrovství ČR se 
Ski klub Harrachov opět zařadil mezi nejúspěšnější kluby v republice. 
Na závěr jen přání, aby tato sezona byla výjimečná v tom, že se  
v Harrachově neskákalo. A pouze jedna zima stačila k tomu, aby se potvrdilo, že bez Harrachova skok na lyžích a severská kombina-
ce nemůže existovat. Snad si to uvědomí i všichni ti, kteří o tom mohou rozhodovat. 
Doufejme, že příští zimu, mimochodem 100 let od prvních skoků na Čerťáku, nebudou můstky opuštěné.

S t a n i s l a v  S l a v í k
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1. místo Jiří Konvalinka

2. místo Bára Štěpánková

3. místo Jiří Masopust
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Harrachovský závod 
King of Mamuth si 
přijeli zkusit také 
Moraváci či Jihočeši
Dne 2. března proběhl již 3. ročník závodu King of Mamuth. 
Jde o závod s hromadným startem à la Le Mans. Jaký byl 
ten letošní ročník a kolik závodníků nakonec nastoupilo 
na start? Kdo se stal již podruhé vítězem v kategorii KING 
a proč se na tomto závodě nerozdávají plechové poháry? To 
vše a mnohem více se dozvíte z postřehů pořadatele závodu 
– Radka Čermáka níže. 
Tak a 3. ročník je za námi. Počasí je vždy loterie, ale zatím 
nás měl Krakonoš rád. V pátek a neděli pršelo, na závod jen 
oblačno, ale viditelnost super. Přihlási-
lo se přes 60 účastníků, pár se jich asi 
zaleklo umrzlé části pod lany, někdo 
nestihl přijít z práce, tak nakonec od-
startovalo 47 ks. Škoda, těšil jsem se 
na 50+. Trať je, jaká je, každý si rych-
lost určuje sám, není to nebezpečné, 
jde o to, kdo na co má. Dost se padalo, 
bylo využito i služeb horské služby, ale 
vše byly naštěstí jen lehké boule. Délka 
tratě je cca 2,5 km a převýšení přes 
350 m, když si připočtete běžeckou 
část na startu, je to pro většinu určitě 
závod, který bolí. Není to jen o čase, 
umístění atd. Člověk musí i taktizovat 
a šetřit na určitých místech sílu pro 
jiné úseky. Je zde vše – zatáčky, skoky, 
sjezdové úseky, strkanice, boule… 
Prostě musíte umět na lyžích komplex-
ně a pod lany zapnout tlumiče. Kdo 
tam jede na tvrdých nohách, nemá 
šanci, vytrácí lyže, zuby… kutálí se. 
Letos to bylo opravdu rychlé a první 
dva to dali lehce nad 1,50 min., a to 
už je sakra fofr. Závod je vypsán pro 
nejrychlejšího krále a královnu, je 
jedno, na čem pojede, prostě být dole 
první a být ten nejlepší pro daný rok. 
Páteř je určitě složená z lyžařů a přidá 
se i hrstka snowboarďáků, pro které je 
vypsána taková tolerovaná kategorie, 
ať se o nich také ví, ale přiznávám, že 
podstatný je KING a QUEEN. Král 
posledních dvou let je tak trochu pro-
fík, skicrossař Radim Palán, ale to je 
dobře, že jezdí, aspoň si ostatní mohou 
poměřit výkonnost. Letos měl namále 
a „půjčovňák“ mu zle zatápěl. Jinak 
vše za ním hobby jezdci, instruktoři 
atd. Já osobně mám rád ty boje ve stře-
du pole, tam je to mela, lidi tam poráží 
i sami sebe a byla k  vidění i fair play, 
kdy jeden borec nechal závodu, aby 
pomohl sesbírat druhého a spolu pak 

závod dokončili. Patří jim za to respekt. Závod má zvuk už 
i daleko za Liberecký kraj. Takže letos dorazila Čáslav, České 
Budějovice i borci vlakem ze Slavkova u Brna. A o to nám jde 
a jsem rád, že se to daří posouvat dále za hranice našeho kra-
je. A ceny pro závodníky? Prostě harrachovské, nechci žádné 
plechové poháry apod. Ať si každý odveze něco prostě od nás 
z  Harrachova, ať to má příběh. Hodně cen se i losovalo, takže 
vyhrát mohl opravdu každý.
Na závěr patří poděkování všem od lidí na trati, co pomůžou 
pár minut, až po sponzory, bez kterých by to nešlo. Ski areálu 
Harrachov, že se závod vůbec může konat, firmě Northfinder 
a SPORT Čermák za hlavní ceny, sklárně a pivovaru Novosad 
za echt trofeje, lékárně Harrachov za KPZ balíčky, pekařství 
Vokřínek za pořádný věnce, restauraci U STUDNY a hotelu 
RÝDL za vouchery, nově další místní firmě COOL WOOL 
za krásné čelenky, horské službě za ochrannou ruku až po 
pana Kožíška, který zapůjčil čísla. Díky moc a teď do práce… 
ročník číslo 4 se blíží.

INZERCE

  

                          ZIMNÍ NABÍDKA PALIV

        HNĚDÉ UHLÍHNĚDÉ UHLÍ::  -  ořech 1, ořech 2, kostka (Ledvice – Bílina)
             -  ořech 1, ořech 2 balené v pytli po 25 kg

UHELNÉ BRIKETY (Rekord) :UHELNÉ BRIKETY (Rekord) : - 2“ volně ložené
- 6“ volně ložené nebo pytlované po 40 kg
- 7“ balené po 10 kg (igelit)

DŘEVĚNÉ BRIKETY EKODŘEVĚNÉ BRIKETY EKO:: - RUF- kostky z měkkého smrkového dřeva
- RUF HARD – kostky z tvrdého dřeva
- válečky ENERGO z měkkého dřeva
- válečky ENERGO HARD z tvrdého dřeva

DŘEVĚNÉ PELETY:DŘEVĚNÉ PELETY:  - EN plus A1 (15kg - 6mm)

ŠTÍPANÉ DŘEVO:ŠTÍPANÉ DŘEVO:  - balené v pytli po 25 kg

ZÁTOPOVÉ TŘÍSKY:ZÁTOPOVÉ TŘÍSKY:  - balená v pytli 

POSYPOVÁ SŮL:POSYPOVÁ SŮL: balené v pytli po 25 kg

PROPAN BUTAN: PROPAN BUTAN: 2 kg, 10 kg, 33 kg

Paliva dopravíme dle objednaného množství sklápěcími vozy s pásem, 
hydraulickou rukou nebo dodávkou. 
Nabízené zboží zakoupíte na provozovnách: STAVEBNINY a UHELNÉ SKLADY 
v Rokytnici nad Jizerou.

Technické informace poskytne p. Štěpánek tel: 603 729 927.     
                                                                                      Provozovna:
                                                       Betonárka – Uhelné sklady

            Dolní Rokytnice 297
512 44 Rokytnice nad Jizerou

          Tel.: +420 481 523 321
     Mobil : +420 732 904 499 

                             E-mail: betonarka@stemro.cz

INZERCE
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Milí čtenáři a milovníci knížek, jelikož v dubnu slavíme Mezinárodní den dětské knihy (2. 4.) a Světový den knihy (23. 4.), je pro 
děti, které si chtějí pohrát s vlastní fantazií a vyzkoušet povolání spisovatele, v harrachovské knihovně připravena lekce tvůrčí-
ho psaní (1. 4.) a pro dospělé burza knih a časopisů. Ta bude probíhat celý měsíc. Také budu hned po Velikonocích v rámci ce-
lorepublikové akce na podporu čtení „Kniha ti sluší“ rozdávat dárkové poukázky v hodnotě 50 Kč na nákup knih ve vybraných 
knihkupectvích. Přijďte do knihovny, jste všichni vítáni! Michaela Holmerová

Detektivní romány
A. Marsonsová – Pohřbená pravda
L. Bengtsdotterová – Na okraji
Thrillery
J. Fieldingová – Špatná dcera
K. Fisherová – Mlčenlivé ženy
Historické romány
V. Vondruška – Duch znojemských katakomb
M. Atwoodová – Alias Grace
L. Wingate – Než jsme byly tvoje
Milostný román
A. Aciman – Dej mi své jméno
Román pro ženy
J. Cohen – Jak voní láska
Psychologická novela
D. de Vigan – Pouta
Parodie na sci-fi
R. Fallet – Zelňačka

Cestopis
M. Benešová – Moje Pacifická hřebenovka
Literatura faktu
J. Kmenta – Boss Babiš
Naučné publikace
T. Perič – Sportovní příprava dětí
V. Jůva – Úvod do pedagogiky
Pohádky
E. Horáková – Do pohádky se zvířátky
Příběh pro děti
Z. Pospíšilová – Školnice Valerie se ujímá 
vedení
Dívčí román
K. Westová – P. S. Líbíš se mi 
Obrázková publikace pro děti
O. Jeffers – Tady jsme doma: planeta Země 
pro úplné začátečníky

NOVÉ KNIHY

NOVINKY

Margaret Atwoodová – Alias Grace 
Historický román Alias 
Grace je založen na skuteč-
ných událostech, vraždách 
Thomase Kinneara a Nancy 
Montgomeryové, z nichž 
byla obviněna mladičká slu-
žebná Grace Marksová a slu-
ha James McDermott. Za 
mladou Grace, trpící ztrátou 
paměti, přijíždí do věznice 
po deseti letech mladý psy-
chiatr Simon Jordan, aby se 
v ní pokusil vzkřísit pohřbe-
né vzpomínky a zjistil, jestli 
zločin skutečně spáchala.

Monika Benešová – Moje Pacifická hřebenovka
Na Pacifickou hřebenovku se 
ročně vydá 3 000 lidí, ale do-
končí ji jen 180 z nich. Monika 
patří mezi ně. A to byla ještě 
před nedávnem bledou paci-
entkou s vážnými zdravotními 
potížemi a psychickými problé-
my. Přesto se rozhodla změnit 
život a splnit si sen – projít 
pěšky celou Ameriku. Postavila 
se nemoci, poušti, omrzlinám, 
medvědům i pumám, které 
potkávala, když putovala sama 
divočinou. Pacifická hřebenov-
ka ji tvrdě zkoušela. Naučila ji 
ale nevzdávat se.

Oliver Jeffers – Tady jsme doma: pla-
neta Země pro úplné začátečníky
Obrázková knížka, kterou autor 
napsal a namaloval během prvních 
dvou měsíců života svého syna, 
když „přemýšlel, co by tak měl do 
začátku vědět...“ Kniha nenápadně, 
zato originálně a s humorem otevírá 
před dětskýma očima velká témata 
o tom, kam ve vesmíru patříme, jak 
se máme ke své planetě a k sobě 
navzájem chovat...

V dubnu čeká děti 
v knihovně velikonoční 
spojovačka. 
Únorový literární kvíz 
správně vyluštili: 
H. Jiroušová, F. Stejskal 
a A. Stejskalová. 
Gratuluji! 

SOUTĚŽ PRO DĚTI

NOVINKY Z MĚSTSKÉ KNIHOVNY
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DUBEN: AKCE  V KNIHOVNĚ 

POZVÁNKA DO MĚSTSKÉ KNIHOVNY

1.-30. 4. Burza knih
Prodej vyřazených knih a časopisů pro děti i dospělé

23.-28. 4. Kniha ti sluší
Rozdávání dárkových poukázek v hodnotě 50 Kč, které lze 
v tomto týdnu v rámci celorepublikové akce uplatnit při náku-
pu knih ve vybraných knihkupectvích.

Mateřská škola Kamínek, Harrachov, příspěvková organizace

Ve středu 10. dubna
se od 15 hod. do 16 hod. uskuteční v budově mateřské školy seznamovací od-
poledne pro děti, které mají zájem navštěvovat příští školní rok tuto mateřskou 

školu.

Rodiče budou mít možnost si prohlédnout prostředí mateřské školy a vyzvednout 
si tiskopis k zápisu.

Termín zápisu
ve čtvrtek 2. 5. 2019 od 10 hod. do 13 hod. v budově MŠ.

(Občanský průkaz zákonného zástupce dítěte a rodný list dítěte s sebou).

INFORMACE Z MŠ

V březnu jste v rámci desetidenní čtenářské ankety 
odpovídali na otázku, jaký jste typ čtenáře. Ankety se 
zúčastnilo 46 fandů literatury a jednoznačně zvítězil čtenář 
monogamista-extrovert (28 lidí). Nejméně zastoupen je 
mezi námi čtenář neurotik (3 osoby). Všem děkuji za účast!

VÝSLEDKY ČTENÁŘSKÉ ANKETY
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ZE SPORTU

Místní klub závodního sjezdového lyžování Ski Team 
HARRANTI Harrachov letos suverénně obhájil 
1. místo v týmové soutěži Poháru Libereckého a Středočeského 
kraje – LEKI CUP 2019. 
Harranti tak získali do svého držení putovní, 90 let starý pohár. 
Letošní ročník se skládal ze 13 závodů, kromě tradičních 
obřích slalomů se letos závodilo nově v paralelním slalomu 
jednotlivců a poprvé se také odjel kombinovaný závod, který 
obsahuje terénní nerovnosti a různé rytmické sekce.

Soutěžilo 46 týmů a letos se nově do pořadí započí-
távaly pouze výsledky nejlepšího závodníka z týmů 
v jednotlivé kategorii (celkem 6 kategorií – maximální 
zisk 300 b na závod).
Finále poháru se konalo v Harrachově.
Do celkového pořadí jednotlivců se počítalo 9 nejlep-
ších výsledků z 13 odjetých závodů. Letos děti závodily 
na lednových závodech v Rokytnici nad Jizerou – areál 
Horní Domky (2x obří slalom), v Jablonci nad Jize-
rou – areál Kamenec (obří slalom) a ve Vysokém nad 
Jizerou – areál Šachty (obří slalom). Dále pak v únoru 
ve Ski areálu v Zásadě (2x obří slalom), v Pasekách 
nad Jizerou – areál Pizár (obří slalom) a v Albrechti-
cích – areál Tanvaldský Špičák (obří slalom a paralelní 
slalom).  DON QUIET Grandefinále pak pořádali 
Harranti 10. března na červené sjezdovce na Rýžovišti 
v Harrachově, děti závodily v obřím slalomu a také 
v kombinovaném závodě. Skvělou zprávou je, že se 
lyžařské závody vrátily, pod hlavičkou Svazu lyžařů 
ČR, do Harrachova po více než 20 letech!

Zelené střely z Harrachova: We are the Champions!!!
Ski Team HARRANTI Harrachov v sezoně 2018–2019

CELKOVÉ POŘADÍ – TÝMOVÁ SOUTĚŽ (celkem 46 týmů):

Lyžařský klub  Celkem

1. Ski Team Harranti Harrachov 2802
2. SK Ještěd (SKJ) 1954
3. LO TJ VS Praha 1465
4. SKI KLUB NERATOVICE 1323
5. SKI TEAM LIBEREC 1319
6. TJ Bižu. Jablonec n/N 1316
7. SK SKIracingMB z.s. 1304

8. TJ Sokol Jablonec n. Jiz. 1245
9. SK Lajdáček 1090
10. TJ Spartak SK Vrchlabí 1068

Poděkování sponzorům:
•	 Sportovní areál Harrachov, a.s.
•	 Liberecký kraj
•	 Unilever food solution
•	 FUJI FILM
•	 Chupita – 7 days 
•	 Ernst & Young AUDIT
•	 Hamleys
•	 Herbadent
•	 Rauch
•	 Restaurace Terassa
•	 Restaurace Za Pecí
•	 Restaurace U dvou kocourů
•	 Caffé Milani
•	 Královský pivovar Krušovice
•	 Intergast
•	 Almeco
•	 Zelenina Šandera
•	 Levné lyže
•	 Sporten
•	 TOKO – Petra Lisičanová
•	 Petra Tillingerová v zastoupení firem GENERALI, ALLIANZ, ČPP a ČEZ
•	 LIPEA – Petr Viewegh
•	 BIDFOOD

•	 Kofola
•	 síť směnáren VALUTY.NET společnosti SUNNY ON-LINE
•	 Royal Kindergarten
•	 Studio Šperk Turnov
•	 Hotel Pytloun Harrachov
•	 JIP
•	 MYSELF – kancelářská technika (tisk diplomů)
•	 ART Glass Schovánek (výroba skleněných plaket)
•	 Prodis Vrchlabí
•	 Hotel Resident Harrachov
•	 Hotel Berg Staré Splavy
•	 Spoody – Iveta Ježková
•	 firma Bakly – dárkové předměty
•	 prodejna skla – Veronika Machová 
•	 Retro music TV
•	 Sdružení cestovního ruchu Harrachov
•	 DON QUITE (generální partner)
•	 LEKI – level sport concept (generální partner)
•	 Město Harrachov

Další sponzoři: manželé Jandíkovi, manželé Weberovi,  
manželé Miřátští, manželé Němcovi.
Pomoc při pořádání závodů: rodiče Harrantů – těm patří 
VELKÉ DÍKY.

foto: Ski Team HARRANTIPohár Libereckého kraje,
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ZE SPORTU

PŘEDŽÁKYNĚ – dívky do 12 let (ročníky 2007 a 2008)
Letošní hvězdou celého týmu byla Viktorie Nela Lukášková, 
která dokázala zvítězit v 9 závodech ze 13 pořádaných a s pl-
ným počtem 450 bodů vyhrála i celkové pořadí poháru. 
Celkově bylo klasifikováno 60 bodujících závodnic a konku-
rence je opravdu velká, proto umístění všech 7 předžákyň 
v první polovině celkového pořadí je obrovský úspěch 
(1. Viktorie Nela Lukášková , 11. Valentina Bosnič, 13. Lucie Ježková, 
19. Julie Vosátková, 23. Kristína Dvořáková, 27. Anna Maděrová,  
31. Nora Němcová).

PŘEDŽÁCI – chlapci do 12 let (ročníky 2007 a 2008)
V nejsilnější a také výkonnostně nejnáročnější kategorii mají 
Harranti hned 4 chlapce v první desítce celkového hodnocení. 
Celkově na 2. místě byl Kryštof Kunrt, který i 2 závody vyhrál, 
stejně jako 5. Šimon Schovánek, taktéž vítěz 2 závodů.  
Maxmilián Weber a Adam Kunrt je pravidelně doprovázeli 
na stupních vítězů. Celkově bylo klasifikováno 72 bodujících 
závodníků, Harranti tedy obsadili první třetinu v celkovém 
hodnocení (2. Kryštof Kunrt, 5. Šimon Schovánek, 6. Maxmilián 
Weber, 7. Adam Kunrt, 16. Viktor Kirsch, 21. Zdeněk Jandík,  
23. Jan John ).

PŘÍPRAVKA – dívky do 10 let (ročníky 2009 a 2010)
Nejlepší z týmu Harrantů byla na celkovém 4. místě Kateřina 
Ježková, která se pouze v 1 závodě nevešla do TOP10. Zlepšu-
jící výkonnost potvrdila také Sofie Vieweghová. Bodově hodno-
ceno bylo 62 dívek (na 11. místě Sofie Carla Vieweghová, na  
22. místě Julie Maděrová, 48. Michaela Dalecká a 55. Andrea Dalecká).

PŘÍPRAVKA – chlapci do 10 let (ročníky 2009 a 2010)
Celkovým vítězem se stal Sebastian Weber, který také 3 závody 
vyhrál a 12x stál na stupních vítězů.  Do první třetiny ve 
výsledcích se vešli skoro všichni chlapci reprezentující Harra-
chov. Celkově hodnoceno bylo 63 chlapců (7. Robert Jan Antoš, 
11. Josef Jandík, 19. Martin Bosnič, 21. Filip Lahoda, 25. Thomas 
John, 59. Eduard Šamonil). 

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA – dívky do 8 let (ročníky 2011 a mladší)
Agátka Kunrtová dokázala ve 3 závodech zvítězit a v celém seriálu 
obsadila 2. místo. Ze 46 dívek pak obsadila ještě nádherné 4. mís-
to Lenička Tvarůžková, 10. místo Anička Konopková, 
12. Terezie Lahodová, 20. Nela Prouzová, 21. Natálie Vieweghová, 
27. Sophie John,  34. Valerie Drahoňovská, 44. Sofie Fantová. 

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA – chlapci do 8 let (ročníky 2011 a mladší)
Dvakrát 2. místo a celkově 9. místě v poháru obsadil Jakub 
Miřátský. Z Harrantů reprezentoval skvěle ještě celkově  
19. Lukáš Michalička, 20. Adam Ježek, 25. Maxim Neymon,  
32. Miloš Lammr. 

Výsledky žáků 
V žákovské kategorii se podařilo absolvovat MČR žáků, kte-
rého se účastnili 3 žáci. Probojovali se také na 3 RKZ závody 
a absolvovali celkem 27 závodů. V celkovém pořadí Českého 
poháru obsadili Harranti 39. místo z 55. oddílů, do poháru se 
boduje do 30. místa na závodě RKZ a MČR žactva.

Matěj MORAVEC (starší žák)
Mistrovství ČR žactva – Špindlerův Mlýn

•		16.	místo	–	slalom
Republikové závody žactva (RKZ)
•		16.	místo	–	slalom	(Bílá	v	Beskydech)
•		22.	místo	–	slalom	(Kouty	nad	Desnou)
•		28.	místo	–	obří	slalom	(Bíla	v	Beskydech)

Mariana GRÍSNIKOVÁ (mladší žákyně)
Mistrovství ČR žactva – Špindlerův Mlýn
•		33.	místo	–	slalom
•		38.	místo	–	obří	slalom
Republikové závody žactva (RKZ)
•		21.	místo	–	slalom	(Albrechtice)
•		23.	místo	–	vyřazovací	závod	(Albrechtice)
•		27.	místo	–	slalom	(Bílá	v	Beskydech)
•		27.	místo	–	slalom	(Kouty	nad	Desnou)
•		28.	místo	–	obří	slalom	(Bíla	v	Beskydech)

Tomáš DVOŘÁK (mladší žák)
Mistrovství ČR žactva – Špindlerův Mlýn
•		25.	místo	–	slalom
•		30.	místo	–	obří	slalom
Republikové závody žactva (RKZ)
•		22.	místo	–	slalom	(Bílá	v	Beskydech)
•		24.	místo	–	vyřazovací	závod	(Albrechtice)

Výsledky juniorů
Juniorská naděje Bára Polednová si bohužel po 7 odjetých 
závodech přivodila úraz kolena a po sezoně ji čeká operace 
a plastika předního křížového vazu. 
Letošním nejlepším umístěním bylo její 26. místo v závodě 
FIS v Peci pod Sněžkou a 27. místo ve slalomu v Albrechticích. 
Přejeme Báře úspěšnou operaci a rychlý návrat na lyže. 

Zahraniční závody
Po skvělé sezoně se ještě HaRRanti vydají na mezinárodní 
závody KIDS TROPHY do rakouského Zauchensee.
25 dětí bude závodit za Harrachov v konkurenci kolem  
2 000!!! závodníků ve skicrossu a v obřím slalomu 
30. a 31. března. 
O výsledcích Vás budeme informovat v dalším zpravodaji. 
SKOL!  

J a n  K o n o p k a  –  š é f t r e n é r  S k i  Te a m u 
H a R R a n t i  H a r r a c h o v

foto: Ski Team HARRANTIKryštof Kunrt,

www.harrachov.cz/hv.pdf
Celkové výsledkové 
tabulky Ski klubu 
najdete na stránce:



PŘIŠLO DO REDAKCE

Harrachovský Krakonoš již po 73.!

Zúčastnil jsem se i letošního příjezdu Krakonoše. Paní starost-
ka ve svém projevu zmínila, že je to již 73. ročník. Začalo to 
tedy v roce 1946. To jsme s bratrem chodili do 1. třídy a pa-
matuji se, že jsme se této akce společně s tatínkem zúčastnili. 
Krakonoše tehdy organizovali hlavně lyžaři a učitelé zdejší 
školy. Vzpomínám z lyžařů hlavně na pana Hendrycha, Civína, 
Kosa, Kučeru, Nesvatbu – z učitelů pak Špringra, Šímu, Ko-
žíška. Krakonoše dělal pan Hendrych – potom 
ho vystřídali František Lenemayer a hlavně 
Bedřich Nesvatba, který Krakonoše dělal asi 
nejdéle ze všech. Pamatuji se, že učitelé nás 
vedli k tomu, aby nás šlo za masky co nejvíce. 
Stejně tak Tonda Lenemayer, který nás tréno-
val v lyžařském oddíle. První ročníky Krako-
noše se pořádaly na cvičné louce na Mileráku. 
Všechny masky jezdily na lyžích, skákalo se 
přes silnici. Pamatuji se také, že v jednom 
ročníku dělal ženicha malý Evžen Rieger 
a jeho nevěstu o dvě hlavy vyšší František 
Lenemayer. Dokonce potom skočili dvojskok 
přes silnici. Tehdy také začal harrachovský 
čert, kterého dlouho dělal pan Vokřínek. Pan 
Kos jezdil na motorce motoskijöring. Několik 
dalších ročníků skončil průvod u skokanských 
můstků – to jsme pak všichni skákali v mas-
kách na můstku K40, někdy i na můstku K70! 
Za ta léta se toho tolik událo – vystřídalo se 

spousta Krakonošů, mnoho výborných masek. Ale myslím si, 
že je málo těch, co se zúčastnili i 73. ročníku. Letos oslavíme 
s bratrem 80. narozeniny. Když jsme to počítali, zúčastnili 
jsme se 67 nebo 68 ročníků. Chyběli jsme jen 2x, když jsme 
byli na vojně a někdy na skokanských závodech nebo pro 
nemoc! Chtěli jsme tedy končit, ale po úspěchu, kdy jsme se 
společnou maskou „Mrazík“ měli velký úspěch, ještě nevím.

S l a v í k  Wo l f g a n g
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ŘÁDKOVÁ INZERCE

JARNÍ KURZ POWER VINYASA JÓGY V HARRACHOVĚ!
Kdy: každou středu 19.30-20.30 h
Kde: ve škole, vchod knihovnou
Úroveň: začátečníci, mírně pokročilí
Cena: lekce jednotlivě 100 Kč, dohromady 1 200 Kč (vyjde levněji + připlácí zdr. pojišťovna)
S sebou: karimatku, pití, ručník, pohodlné oblečení
Výsledek: zlepší kondici, upraví váhu, zpevní tělo, vyladí psychiku
Kontakt: 777 304 355

F o t o : F.  S l a v í k

INZERCE



 4/2019       Harrachovský zpravodaj         15

STŘÍPKY ZE ŽIVOTA ŠKOLY

Představení Ozobotů a Beebotů na základní škole

ZDRAVOTNICKÁ ZÁCHRANNÁ SLUŽBA LIBERECKÉHO KRAJE

V Jizerských horách může ve spolupráci se ZZS LK
podávat analgetika i horská služba

Dne 14. března 2019 se v rámci pravidelného čtvrtečního Bada-
telského kroužku konalo představení malých robotických hraček. 
Účast byla nabídnuta všem žákům 3.–6. ročníku naší ZŠ. Účast 
byla hojná a žákům se nechtělo na konci kroužku nové kamarády 
– robůtky opustit.

Ukázku vedl pan Pešat z projektu SYPO z organizace NIDV 
Libereckého kraje. Přivezl sadu Beebotů a čtvercových obrázko-
vých podložek, po kterých roboti jezdí na základě naprogramování 
žáky. Další sada obsahovala Ozoboty, které lze programovat 
pomocí barevných kódů na jejich trase. Žáci během 1,5 hodiny 
nakreslili spoustu tras a pronikli do základů práce s Ozoboty.

Doufáme, že se žákům mimořádná akce líbila a vyprávěli doma 
o svém zážitku. Pokud by se našli drobní dárci mezi rodiči, škola 
by ráda do výuky zakoupila sadu 10 Ozobotů a případně i pár 
Beebotů pro nejmenší žáky.

P e t r  K r o u p a Foto: archiv ZŠ

Horská služba Jizerské hory ve spolupráci se Zdravotnickou 
záchrannou službou Libereckého kraje začala letos v zimě 
jako první v České republice podávat zraněným léky na 
tlumení bolesti. Pacientům, kteří jsou pro záchranáře v těžko 
dostupném terénu, tak mohou horští záchranáři účinně 
zmírnit bolest ještě před příjezdem zdravotníků. Podávání 
léku a proškolení členů horské služby probíhá pod vedením 
lékařky HS a ZZS LK Lucie Langové.

„Tento lék slouží k tlumení bolesti a pro svůj způsob podání 
formou inhalace a pro rychlý a efektivní nástup účinku je pro 
kolegy z horské služby ideálním pomocníkem,“ říká Lango-
vá. Vysvětluje, že pro pacienty 
se jedná o revoluční novinku, 
která zkracuje mnohdy zby-
tečně dlouhou dobu trávenou 
v bolestech. 

„Pokud se postižený zraní 
v oblasti, kam se záchranáři 
nemohou sanitními vozy dostat, 
což se u běžkařů či cyklistů 
stává poměrně často, musí 
členové horské služby volit 
jinou variantu přístupu k místu 
nehody, nejčastěji na lyžích, 
skútrech nebo pěšky. V případě, 
že měl zraněný takové bolesti, 
které znemožnily jeho vyproště-
ní a manipulaci s ním, nezbý-
valo než přivézt na místo lékaře 
nebo záchranáře, který mu 
mohl podat tišící léky, což ale 
zásah prodloužilo až o několik 
desítek minut. „Potřebujeme-li 
vyprostit z nepřístupného hor-
ského terénu například člověka 

se zlomenou končetinou, kdy se bolest při manipulaci zvyšuje 
i sebemenším pohybem úlomků kostí, je to téměř nadlidský 
úkol. Nikdo nechce jinému působit bolest,“ vysvětluje náčel-
ník Horské služby Jizerské hory René Mašín. 
Podat lék zraněnému ovšem nemůže nikdo bez patřičného 
proškolení, které vede právě Lucie Langová. „Je třeba, aby 
členové horské služby uměli rozlišit případy, kdy je podání 
léku vhodné a kdy je naopak lépe vyčkat na zdravotnickou 
záchrannou službu. Pacient musí vnímat a komunikovat, 
musí být oběhově stabilní a nesmí být pod vlivem alkoholu 
nebo jiné návykové látky. Stejně tak nesmí mít vážné one-

mocnění jater nebo ledvin,“ zdůrazňuje 
Langová. Dodává, že se inspirovala zkuše-
nostmi zahraničních kolegů pracujících ve 
vysokohorských oblastech, kde se tento lék 
úspěšně používá již několik let.
A proč je jeho zavedení tak důležité právě 
v Jizerských horách? Zejména proto, že 
právě ony jsou českým rájem běžkařů 
a cyklistů. Tito sportovci se velmi často 
dostávají daleko od cest přístupných sanit-
ním vozům, navíc bývají většinou oblečení 
poměrně nalehko. Pokud zůstanou zranění 
ležet někde v terénu či ve sněhu, dochází 
u nich velmi rychle k prochladnutí a s tím 
spojeným závažným zdravotním kompli-
kacím, které mohou vézt až k ohrožení 
života. Zde je cílem co nejrychlejší předání 
pacienta zdravotníkům a tedy i včasné 
umožnění manipulace a transportu pacien-
ta, což bez tlumení bolesti zraněného někdy 
není možné. Proto jsme za možnost podání 
analgetik horskou službou velmi vděčni,“ 
dodává Langová.lékařka ZZSLK, foto: archiv
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FOLKLOR – ZVYKY A PRANOSTIKY 

Asi čtyřicet států uznává Velký pátek jako den pracovního 
klidu, mezi nimi například Austrálie, Brazílie, Kanada, Ně-
mecko, Spojené království, Slovensko a od roku 2016 i Česko 
(býval jím už v někdejším Československu, ale za komunis-
tického režimu v roce 1951 byl zrušen). Velikonoce podobně 
jako Vánoce pokládají za 
významné svátky vzhle-
dem ke kulturní tradici 
a zvykům i ateisté, kte-
rých je v České republice 
70 %. Velikonoční Velký 
pátek je součástí Svatého 
týdne, připomíná se smrt 
Ježíše Krista na kříži. Je to 
výhradní den v roce, kdy 
středem církevní liturgie 
a jejím vrcholným momen-
tem není eucharistie, ale 
kříž.

Den, kdy byl Ježíš ukři-
žován, byl dnem velikého 
smutku. Někdy se ozna-
čoval jako Bolestný nebo 
Tichý a byl to nejtišší den 
v roce. V kostele se sloužily 
pouze obřady na památ-
ku utrpení Páně, zpívalo se bez doprovodu varhan. Výzdoba 
kostelů byla chudá, žádné květiny ani svíce na oltáři, pouze 
se odhaloval a uctíval kříž. Držel se přísný půst ve zname-
ní smutku nad smrtí Ježíše Krista, v domácnosti se po celý 
den nemluvilo. V tento den se nemělo nic půjčovat, protože 
půjčená věc by mohla být očarována, ani prát prádlo, protože 
by bylo namáčeno do Kristovy krve. Velká očistná síla byla 
přisuzována velkopáteční pramenité vodě. Lidé i v tento den 
vstávali rovněž velmi brzy a omývali se v potoce studenou 
vodou. Věřili, že je ochrání před nemocemi. Hospodáři vodu 
přinášeli také domů a umývali jí vrata, dveře, nářadí nebo 
napájeli dobytek. Stavení a chlévy se kropily svěcenou vodou. 
Nepracovalo se na poli ani v sadu, aby se nehýbalo zemí. 
Ježíšův skon si křesťané připomínali ve tři hodiny odpoledne, 
kdy vyzbrojeni klapačkami, řehtačkami a trakaři obešli náves 
či náměstí. Někde děti s řehtačkami honily Jidáše – vybíral se 
zrzavý chlapec.
S tímto dnem byla také spojena víra v magickou sílu země 
a v zázraky. Na Velký pátek se podle pověry otvírala v pravé 
poledne země (na místě, které označovalo světýlko nebo 
kvetoucí zářící kapradí), aby odhalila své poklady (píše o tom 
také K. J. Erben v Kytici). Je to v lidovém podání poněkud 
upravená verze z Písma o tom, že Ježíšovou smrtí se otevřela 
cesta k největšímu pokladu – k samotnému Bohu.

V některých městech je doložena barokní tradice velkopáteč-
ních pašijových her. Dodnes se zachoval text železnobrodské 
pašijové hry, jejíž název zní Theatrum passionale aneb Zrca-
dlo umučení Pána našeho Ježíše Krista, nejstarší dochovaný 
celý pašijový text v české dramatice. Představení přibližuje 
poslední hodiny Kristova života. Hrálo se poprvé v roce 1792.

Velikonoce jsou svátky pohyblivé, a tak nevím, jak moc věřit 
velikonočním pranostikám:
Zelený čtvrtek
•		Je-li	Zelený	čtvrtek	bílý,	tak	je	léto	teplé.
•		Na	Zelený	čtvrtek	hrách	zasívej,	na	Velký	pátek	zemí	nehý-
bej, na Bílou sobotu štěpy zasazuj.
Velký pátek
•		Prší-li	na	Velký	pátek,	je	k	doufání	úroda.
•		Velký	pátek	deštivý	–	dělá	rok	žíznivý.
•		Velký	pátek	vláha	–	úrodu	zmáhá.
•		Když	na	Velký	pátek	hřmí,	na	poli	se	urodí.
Bílá sobota
•		Když	prší	do	Božího	hrobu,	bude	žíznivý	rok.
•		Když	prší	na	Velkou	noc,	nebude	sena	moc.
Neděle velikonoční – Hod Boží velikonoční
•		Na	Boží-li	hod	velikonoční	prší,	sucho	úrodu	poruší.
Velký pátek letos vychází na 19. dubna. V církevním kalendáři 
je v ten den připomínána svatá Emma, manželka brémské-
ho hraběte, která všechen majetek rozdala chudým. To my 
pravděpodobně neuděláme, stačí, když štědře obdarujeme 
koledníky (přiměřeně jejich věku).

Tak ať jsou Velikonoce tradiční a veselé!

Hezky-li na Boží hod velikonoční, s prací na poli zčerstva počni.
Prší-li o velikonočním Hodu, bude v létě nouze o vodu.
Když je na svatého Jiří mráz, bude i pod křovím oves.
Přijde-li před Jiřím bouře, bude dlouho za kamny dobře.

VELKÝ PÁTEK

Stranu připravila Líba Novotná

DUBEN

zd
ro

j: 
Fl

ic
kr

.c
om

 / 
Cr

ea
tiv

e 
co

m
m

on
s

„Den, kdy byl Ježíš
       ukřižován, byl dnem 

velikého smutku
“



POZVÁNKA
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VELIKONOČNÍ 
FOTOSOUTĚŽ

Nafoťte si koledníky, 
velikonoční výzdobu 
či napečené mazance, 
jidáše, nazdobená 
vajíčka nebo jarní 
přírodu, prostě něco, 
co symbolizuje příchod 
jara a zašlete nám vaše 
foto úlovky v tiskové 
kvalitě na e-mail
zpravodaj@harrachov.cz. 

Ty nejzdařilejší sním-
ky budou zveřejněny 
v květnovém čísle 
Harrachovského zpra-
vodaje a autoři budou 
odměněni drobnými 
dárky. 

Nabídka pro elektrofirmy 
a elektroživnostníky 
v regionu!

  Máte zájem o zakázku v blízkosti svého sídla?
  Preferujete dlouhodobou spolupráci?
  Láká Vás možnost trvalého příjmu za své služby?

Nebojíte se výzev?
Jsou-li Vaše odpovědi na předešlé otázky „ANO“, 
pak nás neváhejte kontaktovat na telefonu 
481 553 167 nebo e-mailu ales.koucky@emba.cz

SPOJTE SE S ÚSPĚŠNÝMI  
A ZÍSKEJTE JISTOTU VE SVÉM PODNIKÁNÍ!

EMBA, spol. s r. o. • Paseky nad Jizerou
www.emba.cz

  CO JE NOVÉHO,
 PANE STAROSTO?

 

I Váš starosta v našem vysílání!

Každý všední den v 15:30 hodin 

RÁDIO VAŠEHO KRAJE
liberec.rozhlas.cz

LetakA5-starosta-Liberec-final.indd   1 12.2.2019   7:31:26

INZERCE

POZVÁNKA



PROGRAM KINA JAS TANVALD
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POLICIE ČR RADÍ OBČANŮM
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Zabezpečte se! 
Chraňte majetek sobě i svým sousedům!
KRAJ - Policisté v Libereckém kraji se zapojili do nového 
preventivního celorepublikového projektu na ochranu 
majetku. 
Krajské ředitelství policie Libereckého kraje se v loňském 
roce zapojilo do nového celorepublikového preventivního 
projektu „Zabezpečte se! Chraňte 
majetek sobě i svým sousedům“, 
na kterém Policie ČR spolupracuje 
s Ministerstvem vnitra ČR.

Tento projekt byl iniciován potřebou informovat veřejnost 
v nových trendech vloupání do obydlí, které se objevily v okol-
ních sousedních státech a nově již překročily i hranice České 
republiky.

Projekt je koncipován jako souhrnné opatření o nových účin-
ných způsobech ochrany majetku, o technickém a elektronic-
kém zabezpečení a jeho vhodné kombinaci. Jeho cílem je snížit 
nápad trestné činnosti v případech odcizení např. legálně 
držených, zejména loveckých, střelných zbraní, krádeže za-

hradního vybavení, součástí a doplňků 
bytů a domů, cenností apod.
 Technologický vývoj v oblasti zabez-
pečení domácností jde kupředu, taktéž 
pachatelé využívají nové techniky 
při vloupání do obydlí. Projekt proto 
reaguje na tento vývoj, a to osvětou 
k této problematice směrem k široké 
veřejnosti, ale také dovnitř Policie ČR 
vzděláváním policistů specializujících 
se na majetkovou trestnou činnost 
v nejnovějších technologiích zabezpe-
čení majetku.

Projekt byl oficiálně spuštěn a před-
staven veřejnosti na tiskové konferenci 
konané na Policejním prezidiu dne  
29. 11. 2018.                
Hlavními nástroji projektu jsou mobil-
ní aplikace pro občany „Zabezpečte se“ 
se základními informacemi a návody 
pro zabezpečení majetku, dále rozhla-
sové spoty určené do médií, ale i do 
rozhlasů obcí a měst a také videospoty.
Projekt ukazuje, vysvětluje a doporuču-
je občanům správná a relevantní řešení 
zabezpečení jejich majetku pomocí 
nezbytného základu zabezpečení 
každého bytu, domu či jiného objektu 
prostřednictvím mechanických zábran-
ných systémů. Zdůrazňuje důležitost 
certifikace  výrobků a služeb. 
Informace jsou občanům k dispozici 
v mobilní aplikaci „Zabezpečte se“ 
dostupné v App Store či na Google 
Play. Informace, jak ji nainstalovat 
a používat, jsou dostupné na stránkách 
www.cmzs.cz.

Více informací a videospoty k novému 
projektu jsou k dispozici na webových 
stránkách https://www.policie.cz/
clanek/novy-preventivni-projekt-na-
-ochranu-majetku.
Neměli bychom těmto „nezvaným 
hostům“ dávat příliš mnoho šancí. Zá-
roveň buďme všímaví nejen ke svému 

majetku, ale i ke svému okolí. 

p o r .  B c .  V l a d i m í r a  Š r ý t r o v á 
k o o r d i n á t o r k a  p r e v e n c e  K Ř P  L i b e r e c k é h o  k r a j e
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V této rubrice jsou zveřejňováni ti jubilanti, kteří v letošním roce oslaví kulaté nebo půlkulaté výročí svého narození, a to po-
čínaje šedesátkou a více. U osob nad osmdesát let pak zveřejňujeme každý rok. Ti z vás, kteří si nepřejete být ve společenské 
rubrice zmíněni, sdělte, prosím, svůj požadavek Lence Skrbkové na telefonní číslo 775 124 746. 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

SOUTĚŽNÍ OTÁZKA PRO MĚSÍC  DUBEN

MĚSÍC DUBEN 2019

Všem jubilantům 
přejeme do dalších 
let mnoho radosti, 
pohody a především 
pevné zdraví.

V měsíci březnu proběhl již 73. ročník tradiční harrachovské 
akce Příjezd Krakonoše. Každý rok se průvodu zúčastní několik 
desítek originálních a veselých masek. Kdo v letošním roce 
zvítězil v kategorii Děti – skupina?

1. Zpátky do pravěku
2. Výzkumný ústav bezhlavý
3. Mrazík

Své odpovědi, včetně uvedení Vašeho jména, adresy, telefonní-
ho čísla, zasílejte do 20. dubna 2019 na adresu: Město 
Harrachov – Harrachovský zpravodaj, Harrachov 150, 512 46 
Harrachov nebo mailem na zpravodaj@harrachov.cz. Z do-
šlých správných odpovědí bude vylosován jeden soutěžící, 
který obdrží výhru v podobě praktického bločku vybaveném 
psacími potřebami. Správná odpověď na soutěžní otázku 
v březnovém zpravodaji, která zněla: V březnovém rozhovoru 
s harrachovskou rodačkou Radkou Tkáčikovou se dozvíte 
mnoho zajímavého z jejího života průvodkyně. V tomto rozho-
voru padla i zmínka o tom, kde by jí vůbec nevadilo narodit se 
v příštím životě. Kde by to bylo? V Jižním Tyrolsku. Pro měsíc 
březen zaslala správnou odpověď a byla vylosována 
Věra Tučková z Harrachova. Gratulujeme!

POZVÁNKA Z KRNAPU

OPUSTILI NÁS V MĚSÍCI ÚNORU

Karel Kratochvíl ve věku 76 let

Buchtová Helena 89
Eugen Rieger 85
Brigita Kubicová 83
Anna Nechanická 83
Jiří Hendrych 83
Ladislav Kovář 80

Hedvika Burgerová 75
Lubomír Suchomel 70
Vlasta Dostalíková 70
Jana Hubáčková 65
Dana Kopecká 65
Karel Mikšíček 60

Harrachovský zpravodaj vydává město Harrachov, čp. 150, Harrachov, 512 46. Příspěvky či inzerci zasílejte na adresu redaktorky 
Lenky Skrbkové (zpravodaj@harrachov.cz, tel.:  775 124 746) nebo zanechávejte v podatelně městského úřadu. Nevyžádané příspěvky 
se nevracejí. UZÁVĚRKA KVĚTNOVÉHO ČÍSLA  JE 20. 4.  Evidenční číslo MK ČR E 15902. Sazba D. Hloušek, tisk SURA s.r.o.

Rozměry plošné inzerce HZ
1/1 - celá strana - 190 x 270 mm (š x v) 1000 Kč 
1/2 - půl strany na výšku - 95 x 270 mm (š x v) 600 Kč 
1/2 - půl strany na šířku - 190 x 135 mm (š x v) 600 Kč 
1/4 - čtvrt strany na výšku - 95 x 135 mm (š x v) 400 Kč
1/4 - čtvrt strany na šířku - 190 x 65 mm (š x v) 400 Kč
1/8 - osmina strany na výšku - 95 x 65 mm (š x v) 200 Kč

POZVÁNKA Z KRNAPU



Ski Team HARRANTI
Foto: archiv Ski team Harranti

Holky minipřípravka - první závody v sezoně Sebastian Weber Viktorka Lukášková

Příjezd Krakonoše
Foto: D. Hloušek





Srdečně Vás zveme na
Burzu ošacení a doplňků
Pro děti i dospělé
V pondělí 29.4.2019 od 10 do 18 hodin a
v úterý 30.4.2019 od 9 do 13 hodin
V hotelu Skicentrum v Harrachově.
Vezměte s sebou i děti!
Rády na Vás počkají v herně 
hned vedle prodejní místnosti.

Renata,  Gábina,  Káťa,  Vi lma,  Lenka,  Jana
Info na tel  777 288 473

Těšíme se na všechny!

Chcete něco prodat?
Přijďte kdykoli v průběhu bazaru 
s oceněnými věcmi. Poplatek za umístění je 
50 Kč.

Koukám, že byla zase na Skicentru 
na bazaru a koupila si tam nový plavky!

  

MĚSTO HARRACHOV POŘÁDÁ 

ZÁJEZD: 

 

    

     ZAHRADA
         ČECH 
LITOMĚŘICE

 

DNE: 13.04.2019 
 

    

ODJEZD Z HARRACHOVA V 8:00 
ZE ZASTÁVEK: AUTOBUSOVÉ NÁDRAŽÍ, 

CENTRUM, SKLÁRNA, MOTEJLEK 

 

PŘEDPOKLÁDANÝ PŘÍJEZD ZPĚT 

CCA 19 – 20 HODINA 

 

CENA: 
100 Kč / dospělá osoba 

50 Kč / děti do 15 let a senioři 
Cena pouze za dopravu. 

 

            
 
  Rezervace na tel. č.: 481 528 133 nebo  
     e-mailu: sekretariat@harrachov.cz 

 

Cena vstupného (každý si hradí sám) 

Dospělí                                                  100 Kč   

Děti, studenti, důchodci, ZTP a TP         80 Kč 

Rodina (2x dosp.+2x dítě nad 120 cm)   200 Kč        

 Držitel ZTP/P a děti do 120 cm            zdarma 

�
 

  
Výstava Tržnice Zahrada Čech nabídne   

návštěvníkům oblíbený tradiční sortiment jako 
je sadba, květiny, cibuloviny, zahradní nářadí, 
zahradní technika, zahradní nábytek, hnojiva, 

postřiky, potraviny, přírodní léčiva a řadu 
dalšího. První jarní výstava je zaměřena na 

všechny zahrádkáře, chalupáře, kutily, 
zahradníky a milovníky přírody. 

 


